
Η χθεσινή μέρα ήταν μιά μέρα σημαντική,σημαντική γιατί με τις συνομιλίες που έγιναν 
μπορέσαμε να προωθήσουμε τις θέσεις μας.Υπάρχει όμως και ένα άλλο πρόβλημα, το 
πρόβλημα της Κύπρου.20 χρόνια μετά τη Τουρκική εισβολή οι Τουρκικές δυνάμεις είναι 
ακόμα στη Μεγαλόνησο.Παρά το μεγάλο χρονικό διάστημα που έχει μεσολαβήσει από 
το τραγικό γεγονός και παρά τις μεγάλες προσπάθειες, οι πληγές που ανοίχθηκαν 
τότε δεν έχουν ακόμα επουλωθεί. 37% του Κυπριακού εδάφους παραμένει κάτω από 
τουρκική κατοχή,το 1/3 του Κυπριακού πληθυσμού εξακολουθεί να είναι πρόσφυγες 
μέσα στην ίδια τους τη πατρίδα.Η οδυνηρή αυτή πραγματικότητα δείχνει ότι οι 
προσπάθειες που έγιναν γιά να λυθεί το πρόβλημα της Κύπρου δεν ευδοκίμησαν.Η 
Διεθνής Κοινότητα δεν έχει αποδείξει την απαιτούμενη δύναμη που πρέπει.Στον αγώνα 
του αυτό ο Κυπριακός Ελληνισμός βρήκε αρωγό και συμπαραστάτη τη Δημοκρατική 
Ελλάδα.Το Κυπριακό αποτέλεσε και αποτελεί γιά μάς το πρώτο εθνικό ζήτημα, πρώτη 
πρωταιρεότητα της ελληνικής πολιτικής.Η Ελλάδα έχει συμπαραταχθεί στον αγώνα 
του Κυπριακού Ελληνισμού γιά εφαρμογή των κανόνων του διεθνούς δικαίου γιά 
αποτίναξη του ζυγού της Τουρκικής κατοχής.Η ενσωμάτωση της Κύπρου στην 
Ευρωπαϊκή Ενωση την οποία επιδιώκει η Κύπρος και στηρίζουμε εμείς συνεπιφέρει την 
επέκταση των κανόνων της ένωσης και της πολιτειακής οργάνωσης η οποία ισχύει 
στην Ε.Ε . και έτσι στην επίλυση ίσως χρονιών προβλημάτων που υπάρχουν στη 
Κύπρο.Εκείνο το οποίο επιδιώκουμε είναι η ελεύθερη διακίνηση προσώπων, υπηρεσιών 
και κεφαλαίων,πράγματα που αρνείται η Τουρκο-Κυπριακή πλευρά,πράγματα όμως τα 
οποία απαιτεί και προωθεί η Ε .Ε .
Είναι αυτονόητο ότι πρέπει να εκμεταλλευθούμε στο έπακρο όλα τα διεθνή μας 
ερείσματα ώστε να εξαναγκασθεί και εδώ η Τουρκία να προσέλθει στη λογική του 
Διεθνούς Δικαίου το οποίο απερίσκεπτα περιφρονεί.
Συμπατριώτισσες και συμπατριώτες,
θά ήθελα να βγάλω ένα συμπέρασμα γιατί πολύς λόγος γίνεται τελευταία στη χώρα 
μας τι θα πρέπει να είναι ο πατριωτισμός.Μερικοί φαντάζονται τον πατριωτισμό σαν 
μία δραστηριότητα η οποία κυττάζει μονάχα κάποια προβλήματα των συνόρων 
ή κάποιες σχέσεις οι οποίες υπάρχουν ή πρέπει να υπάρχουν ή εξελλίσσονται με τις 
γειτονικές χώρες.Αυτή όμως είναι μιά πολύ στενή έννοια γιά τη σημερινή εποχή της 
παγκόσμιας οικονομίας,της διεθνοποιημένης αγοράς γιά τη σημερινή εποχή του 
κόσμου που ότι και αν συμβαίνει στον πλανήτη μας έχει επίπτωση στη χώρα μας και 
η χώρα μας πρέπει γιά να μπορεί να επιζήσει πρέπει να έχει παρουσία στις διεθνείς 
εξελίξεις.Πατριωτισμός σημαίνει σήμερα ότι κάνει την Ελλάδα πιό ισχυρή,τη φωνή της 
δυνατή και στην οικονομία και στα κοινωνικά θέματα και σε όλες τις δραστηριότητες 
που αφορούν την ελληνική πολιτεία.
Πατριωτισμός σημαίνει ό,τι της δίνει τη δυνατότητα επιρροής των αποφάσεων και των 
εξελίξεων σε όλους τους τομείς,ό,τι την φέρνει στη πρωτοπορεία της οικονομικής 
ανάπτυξης,ό,τι ανοίγει προοπτικές γιά τους πολίτες,ό,τι διασφαλίζει μιά καλύτερη 
ποιότητα ζωής,ό,τι προετοιμάζει τους δρόμους της επόμενης γενηάς.Σήμερα δεν αρκεί 
να παλεύομε μονάχα γιά τα Ιμια ή κάποιο τέτοιο θέμα,σήμερα πρέπει να παλεύομε, 
αν θέλουμε την Ελλάδα να έχει παρουσία σε όλα τα 
μέτωπα,οικονομικά,κοινωνικά,πολιτιστικά,σε ολα τα μέτωπα πρέπει να αναδείξουμε 
τη χώρα μας με ρόλο και προοπτική.Γιατί στη σημερινή εποχή είναι φανερό ότι όσο 
και αν διαμαρτύρεσαι, όσο και αν φωνάζεις, όσο και αν κτυπάς τη γροθιά στο τραπέζι, 
όταν ζητάς δάνεια γιατί ο πληθωρισμός σου είναι πολύ υψηλός και τα ελλείμματα 
πολύ υψηλά,όταν δεν έχεις ο ίδιος πολιτιστική δημιουργία και τα πρότυπα τα οποία 
ισχύουν στη κοινωνία σου είναι τα πρότυπα τα οποία έρχονται από τις δικές τους 
χώρες με τις δικές τους ταινίες τηλεοράσεως ή τα δικά τους περιοδικά,όταν δεν έχεις 
κοινωνική συνοχή και οι πολίτες σου αναγκάζονται να ζητούν αλλού δουλειά ή να



μεταναστεύουν ή να εξαρτώνται από ξένες επιχειρήσεις τότε η φωνή που φωνάζει, 
τα ταμπούρλα που κτυπάνε,οι σημαίες που σηκώνονται δεν ακούγονται,δεν 
προσέχονται,αυτά που ακούνε και προσέχουν οι άλλοι είναι η οικονομική σου 
παρουσία,η πολιτιστική σου παρουσία,η κοινωνική σου παρουσία είναι η δύναμη την 
οποία έχεις από τις ιδέες σου,από τη δυναμική της χώρας,από την πολιτική,από αυτό 
που δημιουργείς και παρουσιάζεις.Και γι’αυτό πρέπει να έχουμε μιά άλλη άποψη γιά 
τις διεθνείς εξελίξεις, μιά άποψη τέτοια επαναλαμβάνω σε κάθε δραστηριότητα του 
τόπου μας θα μας κάνει να είμαστε δυνατοί ,να έχουμε παρουσία ,να μας 
προσέχουν,να μας σέβονται οι άλλοι,να έχομε κύρος,αυτός είναι ο στόχος της 
πολιτικής μας να έχομε κύρος...
Μέσα σ’αυτό το πλαίσιο,γιά σας,τον Απόδημο Ελληνισμό που αποζητά μιά Ελλάδα 
ισχυρή και παλεύει γιά μιά Ελλάδα σύγχρονη,πρέπει να προσπαθήσουμε,πρέπει να 
προχωρήσουμε στη διατήρηση της Ελληνικής πολιτιστικής ταυτότητας και συνεί
δησης. Δεν είναι ούτε εύκολο ούτε αυτονόητο όταν οι κοινωνικές πιέσεις σε κάθε χώρα 
υποδοχής οδηγούν σε τάσεις αφομοιωτικές στη δεύτερη,τρίτη και τις επόμενες 
γενηές.Πρέπει όμως να το προσπαθήσουμε,να συνεχίζει να υπάρχει η πολιτιστική 
ταυτότητα.Οι εκδηλώσεις προβολής όψεων του ελληνικού πολιτισμού είναι 

, απαραίτητες γιά την ενδυνάμωση του φρονήματος της Ελληνικής Ομογένειας,είναι 
συγχρόνως γέφυρα επικοινωνίας με την υπόλοιπη αμερικανική κοινωνία.Χρειάζεται να 
προσπαθήσουμε να διατηρήσουμε την ελληνική γλώσσα και την Ορθόδοξη 
θρησκεία. Είναι φανερό ότι η παραδοσιακή μέθοδος της ύπαρξης των ελληνικών 
δίγλωσσων και αμοιγώς ελληνικών σχολείων δεν είναι επαρκής.Πρέπει να υπάρχουν 
τα ελληνικά και αλλού και πρέπει να υπάρχουν και στα σχολεία που πηγαίνουν τα 
παιδιά να μάθουν τη γλώσσα της χώρας υποδοχής.
Χρειάζεται όμως πέρα από αυτό η λειτουργία και η ενίσχυση των υπαρχουσών εδρών 
κλασσικών, βυζαντινών και νεοελληνικών σπουδών,κάτι που πρέπει να κάνουμε εδώ 
στις Η.Π.Α.Χρειάζονται να διδάσκονται όχι μόνο τα Ελληνόπουλα αλλά και τα παιδιά 
άλλων εθνοτήτων τα ελληνικά γράμματα και τον ελληνικό πολιτισμό.Η γλώσσα και η 
ιστορία καθώς και οι βασικές πανανθρώπινες αξίες της Δημοκρατίας,της Ελευθερίας 
και της Κοινωνικής Δικαιοσύνης που πηγάζουν από τον πολιτισμό μας ,είναι στοιχεία 
προσέγγισης επίσης της διανόησης σε κάθε τόπο.
Η κινητοποίηση της νέας γενηάς,των παιδιών kol εφήβων ελληνικής καταγωγής ήδη 
πραγματοποιείται με τη μορφή κοινωνικού τουρισμού νέων.ΟΙ θεσμοί της φιλοξενίας 
στην Ελλάδα παιδιών και νέων της Ελληνικής Ομογένειας,οι ανταλλαγές νέων 
επιστημόνων στα summer schools, οι διοργανώσεις Μαραθωνίων με μεγάλη συμμετοχή 

► αθλητών είναι ήδη σχέδια της πολιτείας γιά τους νέους μας που ζούν εκτός Ελλάδος.Η 
αδελφοποίηση πόλεων των ΗΠΑ με δήμους και κοινότητες της Ελληνικής 
Επικράτειας,οι φιλοξενεία από πλούσιες κοινότητες των ΗΠΑ άλλων κοινοτήτων 
ελληνικών που ζούν σε χώρες με λιγότερο ευκατάστατο Ελληνισμό θα συμβάλει στην 
ανάμειξη του Ελληνικού στοιχείου και στη δημιουργική κινητικότητά του.Θέλω να 
θυμίσω και τον θεσμό των εθνικο-τοπικών χωριών όπου υπάρχει το επιτυχές πείραμα 
του Αρκαδικού Χωριού.
Η αξιοποίηση του επιστημονικού δυναμικού στις ΗΠΑ είναι και αυτή απαραίτητη γιά τη 
δράση μας ιδιαίτερα το δυναμικό αυτό πρέπει να πάρει κάθε δυνατή πρωτοβου
λία ώστε να ανπτυχθεί η διεπιστημονική συνεργασία μεταξύ των ΗΠΑ και της 
Ε λ λ ά δ α ς . Ν α  δημιουργηθούν πό λο ι  κοινής πα ρ αγ ω γ ή ς  
ιδεών,προγραμμάτων,ερευνητικών δραστηριοτήτων καθώς και μεταφοράς 
τεχνογνωσίας.Το πολυάριθμο δυναμικό της Ελληνικής Ομογένειας στις ΗΠΑ,η δρα- 
στηριότητά της δεν αρκεί.Θέλω να τονίσω εδώ ότι είναι ανάγκη η Ομογένεια να είναι 
ενωμένη,οργανωμένη και αποτελεσματική.



Χθες στην Ουάσιγκτον είχα μία συνάντηση με τους εκπροσώπους των κυρίων,θα έλεγα 
σχεδόν όλων των Ομογενειακών Οργανώσεων.Ηταν η πρώτη φορά που έγινε αυτό και 
αυτό είναι ένα μήνυμα ελπίδας ότι θα μπορέσουμε να ξεπεράσουμε μικροφιλοδοξίες 
και ότι θα μπορέσουμε να είμαστε ενωμένοι στη προσπάθεια την οποία πρέπει να 
έχουμε όλοι : Να υπερασπισθούμε τα Εθνικά μας δίκαια και να περάσουμε τις Εθνικές 
μας απόψεις.
Η πρόσφατη σύγκλιση του Συμβουλίου Απόδημου Ελληνισμού με την πρωτοβουλία της 
Ελληνικής Πολιτείας αποτελεί και αυτή ένα βήμα στη κατεύθυνση η Ελληνική Ο- 
μογένεια,να έχει παντού στον κόσμο επαφή μεταξύ της,κοινή θέση,κοινή άποψη, κοινή 
γραμμή.Η ανάδειξη στο ΣΑΕ Προέδρου από τον χώρο των ΗΠΑ αποτελεί δείγνα 
αναγνώρισης του Παγκόσμιου Ελληνισμού προς την Ομογένεια των ΗΠΑ και τη 
δραστηριότητά της εδώ.
Οι πρωτοβουλίες του επιχειρηματικού στοιχείου μπορούν επίσης να αποτελέσουν 
σημαντικό παράγοντα E/A παρουσίας στην Ελλάδα και στα Βαλκάνια.Συζήτησα ήδη 
με τη Κυβέρνηση των ΗΠΑ να υπάρξει μία κοινή αποστολή επιχειρηματιών και από E/A 
επιχειρηματίες στις χώρες των Βαλκανίων.
Τέλος, θέλω να τονίσω όπως είπα kol πολλές φορές πρίν,ότι μία από τις κοινές 
δραστηριότητες είναι η στήριξη των εθνικών μας δικαίων,η στήριξη της εθνικής μας 
πολιτικής να βοηθήσουμε να περάσει η Ελλάδα στο νέο αιώνα με πιό 
δύναμη,μεγαλύτερη δυναμική,μιά Ελλάδα ανανεωμένη,ανασυγκροτημένη.
Φίλες και Φίλοι,
κλείνοντας θέλω να τονίσω τι μπορούμε να προχωρήσουμε με αισιοδοξία, μπορούμε 
να απαντήσουμε με σύγχρονα μέσα και ιδέες στις προκλήσεις των καιρών,έχουμε τη 
δυνατότητα να ξεπεράσουμε παρωχημένες αντιλήψεις,να δούμε το Μέλλον, να 
δημιουργήσουμε για να αντιμετωπίσουμε το Μέλλον.Μην περιμένουμε όλα από την 
Ελλάδα,μην περιμένουμε όλα από τη Κυβέρνηση.Η δύναμή μας είναι η δύναμη η δίκιά 
σας,είναι οι πρωτοβουλίες οι δικές σας,οι σκέψεις οι οποίες μπορεί να έχετε,οι 
αντιλήψεις οι οποίες θα διαμορφώσετε,οι πρωτοβουλίες οι οποίες θα πάρετε.Καλούμε 
εσάς,όπως όλους τους Ελληνες να συμμετάσχουν σ’αυτή τη προσπάθεια της 
ανασυγκρότησης της Χώρας,μπορείτε να δώσετε μία καινούργια πνοή στον 
Ελληνισμό,μπορούμε μαζί να εδραιώσουμε μία νέα εθνική αυτοπεποίθηση,μπορούμε 
να δημιουργήσουμε την Ελλάδα ισχυρή,την Ελλάδα με παρουσία,την Ελλάδα που θα 
παίξει ρόλο στις εξελίξεις.
Εμπρός γιά το στόχο αυτό όλοι μαζί ενωμένοι στην προσπάθεια...
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